
 
 

 
Referat 

 
 

Skolebestyrelsesmøde torsdag den 
den 4. april kl. 18.30- 21.00 

 
 
 

 
STED: Klokkerholm Skole  

         Husk at lave aftale med eleverne, der skal med. 
 
 

 
 
 
DELTAGERE 
 
              

Forældrevalgte:   Medarbejdere:   

Mikael Christensen                HJ  Christoffer Mariegaard LBO FL  
Malene Frølund               HJ  Rasmus Kyvsgaard FL Afbud 
Heidi Selmer Pedersen HJ  Susanne Jensen KL  
Louise Sofie Tønnesen    FL Afbud Mette Kirkegaard-Kjær HJ  
Birgitte Lorentzen          FL  Ledere:   

Rikke Marie Boe FL Afbud Rie Dam Vineke FL  
Lisa Thorlund KL Afbud Helle Faber KL  
Flemming Wittenberg KL Afbud Michael Ring HJ  
Maj Britt Overgaard KL     

Elever:      

Simon Rishøj FL Afbud Pia Bering   
Victoria Engsig Christoffer-
sen 

HJ  Hans Jørgen Bæk   

Mille Hovaldt KL Afbud    
 
 

 
   
DAGSORDEN 
 

 
1. Referat fra sidste møde. 

Er der spørgsmål/kommentarer til 
     det udsendte referat 

 
 
 
 

 
1. Referat fra sidste møde 
Der var ingen spørgsmål til det udsendte re-
ferat. 
 



Side 2 
 

 
 

2. Tema 
            Drøftelse vedr. vores principper. 

Hvordan sikker vi, at de vedtagne 
principper, får liv? 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
3. Elever. 

 

 
 
2. Tema 
Der var en drøftelse af, hvordan bestyrelsen 
kan sikre, at principperne får liv. 
 
Der er enighed om, at alle der er omfattet af 
principperne bliver hørt, når der skal udar-
bejdes nye principper 
 
Arbejdet med principper kommer til at foregå 
efter følgende opskrift: 
 

1. behandling i bestyrelsen 
a. hvad vil vi gerne se ske 
b. hvordan skal eleverne opleve 

princippet 
c. hvordan vil vi følge op 
d. hvornår vil vi følge op 

2. indhente input hos berørte parter per-
sonale/elever ift. formuleringer i et 
princip 

3. princip rettes til og godkendes 
4. udmøntning af principper gennemfø-

res af ledelsen med personalegruppen 
 
Næste gang arbejdes der med princip for 
kommunikation. 
 
 
3. Elever 
Hjallerup 
Elevrådet har arrangeret høvdingeboldturne-
ring for overbygningen, som de arbejder på at 
få til at køre endnu bedre. 
 
Flauenskjold 
Der arbejdes med at arrangere en LAN-party 
i hallen for skolens elever. Den er dog endnu 
ikke planlagt endeligt. 
 
Klokkerholm Skole 
Der har været afhold floorballturnering for 
overbygningen, hvilket har været en rigtig 
god oplevelse. 

      
4. Sager 
Vi havde punktet ”Skolebestyrelsen 
synlighed for elever, forældre og 
medarbejdere (Inddragelse af elever, 
forældre og medarbejdere) på sidste 
skolebestyrelsesmøde og beslutte:  
 

  
4. Sager 
Christoffer gennemgik skolebestyrelsens nye 
facebookside. 
 
Mikael Christensen og Helle Faber arbejder 
sammen om et oplæg til indhold på skolebe-
styrelsens facebookside, som de fremlægger 
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- At der laves en facebookside for sko-
lebestyrelsen,  

o Efter hvert skolebestyrelsesmø-
de lægges der 3 vigtige poin-
ter ind fra mødet 

o Der lægges link ind på face-
booksiden til referatet fra sko-
lebestyrelsesmøderne 

o Præsentation af skolebestyrel-
sens medlemmer – enkeltbil-
lede og fællesbillede 

o Fortælle om skolebestyrelsens 
arbejde på facebooksiden 

o Årsberetningen lægges på face-
booksiden 

- Der deles oplysninger fra skolebesty-
relsessiden på de enkelte skolers fa-
cebooksider, så oplysninger fra skole-
bestyrelsen kommer ens og hurtigt ud 
på alle skoler 

- Sidste punkt på dagsordenen på hvert 
skolebestyrelsesmøde er, hvilke 3 
vigtige budskaber der ligger fra sko-
lebestyrelsesmødet 

- Forslag om en fysisk folder fra skole-
bestyrelsen 

- Inddrage elever i årsberetningen fra 
skolebestyrelsen – video 

- Elevrådet får fast punkt på fællessam-
linger på Hjallerup Skole, når der er 
relevant stof 

- At der deltager 2 elever fra hver skole 
i skolebestyrelsesmøderne 

- At skolebestyrelsen er synlig på for-
ældremøder i indskolingen 

 
� Christoffer opretter facebookside for 

skolebestyrelsen i distrikt Hjallerup 
 
Hvad skal der gøres for at beslut-
ningen får liv? 

            
 
          Fraværsindsats i Brønderslev  
          Kommune Specifikt i Distrikt  
          Hjallerup. (bilag) 
 
 
 
 
 
 

 

for skolebestyrelsen på et kommende møde. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Fraværsindsats i Brønderslev Kommune 
Specifikt i Distrikt Hjallerup. 
MR gennemgik de nye retningslinjer. 
 
Der er sat en proces i gang omkring imple-
mentering, hvor også MED-udvalg, personale 
og forældre bliver orienteret. 
 
Retningslinjerne igangsættes på alle skolerne 
i distrikt Hjallerup fra august 2019. 
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5. Meddelelser 
 

Vi får et nyt kommunikationssy-
stem som regeringen har besluttet. 
”Aula”. Vi venter med gennemgan-
gen af dette indtil det virker or-
dentligt.  
Dette kunne give anledning til at vi 
får det på princippet for kommunika-
tion imellem skole og hjem. Bilag 
(skrivelse fra KL) 
 

 
 
 
 
 
 

Orientering om håndteringen af 
ændringer i folkeskolereformen på 
de enkelte matrikler. 

            
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

5. Meddelelser 
 
Vi får et nyt kommunikationssystem som 
regeringen har besluttet. ”Aula”. Vi venter 
med gennemgangen af dette indtil det vir-
ker ordentligt. 
BÆK gennemgik de forventninger der er i 
forhold til det nye kommunikationsstem. 
Det forventes udrullet på skolerne fra august 
2019. 
Det forventes at være en klar forbedring for 
forældrene, mens der forsvinder nogle funk-
tioner, som lærerne benytter sig meget af i 
intra i dag. 
Der laves en introduktion til Aula på næste 
bestyrelsesmøde. 
 
 
Orientering om håndteringen af ændrin-
ger i folkeskolereformen på de enkelte 
matrikler. 
 
Flauenskjold Skole 
Indskolingen skal have 1 lektion mindre om 
fredagen i forhold til i år. 
Den frivillige lektiecafe om fredagen på mel-
lemtrinet bliver obligatorisk fra næste skole-
år. 
 
Klokkerholm Skole 
Skoledagens længde bliver reduceret i ind-
skolingen. Pga. buskørsel er det gjort sådan, 
at indskolingen næste skoleår får fri kl. 11.40 
om fredagen. 
 
Hjallerup Skole 
Skoledagens længde reduceres med 3 lektio-
ner i indskolingen. Hvilket svarer til samme 
timetal som i indeværende skoleår. 
 
Skoledagen reduceres med 2 lektioner for 4.-
9. klasse. Hvilket er lidt mindre, end i år. Det 
betyder, at den frivillige lektiecafe om freda-
gen bliver obligatorisk. Derudover skal ele-
ver i 4. og 5. klasse have en lektion mere end 
de har i indeværende skoleår. 
 
Der arbejdes med at tilbyde alle elever i 
kommende 7. årgang alle 4 valgfag i den nye 
obligatoriske valgfagspakke for 7. årgang. 
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           Skoleårets planlægning 
 
            
 
 
 
 
 
 
 
           Nyt fra LBO/SFO 
           
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
           Nyt fra skolerne 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Skoleårets planlægning 
Skoleårets planlægning er gået i gang på alle 
3 skoler. 
 
Der er udfordringer i K-klassen, da elevtallet 
fortsat stiger. Der er nu indskrevet 51 elever. 
 
Der er lavet ny arbejdstidsaftale mellem 
Brønderslev Kommune og lærerkredsen. 
 
Nyt fra LBO/SFO 
LBO 
Der er stadig ikke en afklaring af LBO’ens 
organisatoriske placering. 
 
SFO 
Der er ro på personalesituationen på alle tre 
institutioner. 
 
Der er afholdt brandøvelse i SFO’erne. 
 
Bevægelsespolitikkerne i alle SFO’erne har 
været gennemarbejdet og skal nu igangsættes 
i de forskellige SFO’er. 
 
Læreplanerne er godt på vej. 
 
Nyt fra skolerne 
Klokkerholm 
Der er en langtidssygemelding, hvor kollega-
erne har været rigtig gode til at hjælpe med 
til at få løst de problemer der er i forbindelse 
hermed. 
 
Der er planlagt et arrangement for alt perso-
nalet, hvor der er fokus på den fælles skole – 
altså relationer mellem medarbejde-
re/medarbejdere og medarbejdere/ledelse. 
Peter Bredstorff Larsen kommer fredag d. 5/4 
og giver oplæg for hele personalet – oplægget 
hedder ”Fra modarbejder til medarbejder”. 
Efter oplægget er der fællesspisning for alt 
personalet. 
 
Flauenskjold 
Der er en lærer som har været langtidssyge-
meldt, igennem en længere periode. Der er i 
stedet ansat en vikar i stillingen. 
I forhold til branden, så er der placeret en 
klasse i pavillonen i skolegården, mens de 
øvrige klasser fra den brændte bygning er 
placeret andre steder på skolen. 
Der er et stort arbejde med at få prisfastsat 
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Formanden. 
            
 
  

alle de materialer, der er gået til under bran-
den – der går lang tid, før alt er faldet på 
plads. 
 
Det har vist sig, at branden var påsat.  
 
Hjallerup Skole 
Der har været en langtidssygemelding, hvor 
læreren nu er påbegynd tilbagevending. 
 
Der er blevet ansat en ny lærer til 1. årgang. 
 
Formanden 
Der er kommet en indkaldelse til et møde 
mellem skolebestyrelsesformændene og di-
striktsskolelederne omkring udfordringer 
med: 

- IT 
- Bygningsmassen 

 
6.   Eventuelt. 

           
6. Eventuelt 
Ønske om at ”Nyt fra skolerne” er på som 
fast punkt. 

       Næste skolebestyrelsesmøde  
       torsdag den 6. maj i  
       Flauenskjold. 

- Fælles kommunal fraværsindsats im-
plementeres i august 2019 

- Facebooksiden lanceres 
- På baggrund af det nye ”aula” har be-

styrelsen besluttet af arbejde med 
princip for kommunikation mellem 
skole og hjem 

 
 
Udgivelsesdato: 10/4-2019 Referent: MR 

 


